
Zápis č. 1/2023 ze zasedání AS PedF UK ze dne 31.1. 2023 UKPedF/92543/2023 

Přítomni: N. Vondrová, L. Květoňová, J. Stará, V. Martincová, D. Erbeková, V. Vohlídková, 

I. Vujovič, R. Listíková, L. Jakubcová Hajdušková, Š. Hanetšlegerová, M. Linková, 

P. Chalupský, J. Štípek, E. Ehler 

Omluveni: K. Mikule, D. Greger, A. Stropek, A. Vychodilová 

Hosté: M. Nedělka, T. Krčmářová, K. Dörflová, A. Kucharská 

Program: 

1. Schválení programu 

2. Administrativa 

3. Návrh na obsazení disciplinární komise 

4. Návrh na obsazení míst ombudsmanů  

5. Různé 

 

1. Schválení programu 

AS PedF UK schvaluje program jednání v předloženém znění. (14-0-0)  

2. Administrativa 

AS PedF UK schvaluje zápis ze dne 20. 12. 2022. (14-0-0) 

3. Návrh na obsazení disciplinární komise  

AS se seznámil s návrhem členů disciplinární komise: 

Akademičtí pracovníci: Dr. Karel Starý (člen-předseda), Dr. Marie Linková (členka), Dr. Pavla 

Nečasová (členka), Dr. Josef Stracený (člen náhradník), prof. Stanislav Bendl (člen náhradník) 

Studenti: Mája Šafaříková (členka), Bc. Tereza Valachovičová (členka), Bc. František Posolda 

(člen), Bc. Lenka Nováková (členka náhradnice), Mgr. Daniel Pražák (člen náhradník). 

AS PedF UK schvaluje disciplinární komisi ve výše uvedeném složení. (14-0-0) 

4. Návrh na obsazení míst ombudsmanek  

Doc. Kucharská představuje kandidátky na ombudsmanky – PhDr. Terezu Krčmářovou, Ph.D., 

odbornou asistentku z katedry preprimární a primární pedagogiky a Bc. Kateřinu Dörflovou, 

DiS., studentku navazujícího magisterského studia psychologie. 

Tereza Krčmářová si bere slovo a děkuje za projevenou důvěru a nabídnutou spolupráci. Na 

půdě fakulty působí od roku 1996. Vyučuje mimo jiné předmět Osobnostně sociální výchova, 

který si klade za cíl nastavit normy chování a prohloubit reflektivní dovednosti studentů. 

Považuje za důležité nastolit bezpečné prostředí, prohloubit komunikační dovednosti a vytvořit 

takovou atmosféru, aby se studenti (budoucí učitelé) mohli zasazovat o vytváření inkluzivního 

prostředí ve svých třídách. Zkušenosti, důvěru studentů a další osobní předpoklady hodlá T. 

Krčmářová využít ve funkci ombudsmanky. 

Dále se představuje studentka Kateřina Dörflová. Děkuje za projevenou důvěru. Ráda by 

nastolila pozitivní klima jak mezi studenty, tak akademickými pracovníky. Pozici 



ombudsmanky vidí jako důležitou pro prevenci (nezdravého) nevhodného chování a vítá ji jako 

progresivní iniciativu. Dodává, že ji mezilidské vztahy zajímají a že bude otevřená novým 

poznatkům v této oblasti. 

Následuje rozprava, v níž členové AS kladou oběma navrženým uchazečkám otázky. 

V odpovědi T. Krčmářová uvádí, že nejspíše bude pro ombudsmanky vyčleněna v předem 

dohodnutých termínech konkrétní místnost, kam by mohl za ombudsmankami kdokoliv 

v případě potřeby přijít. Obě zatím zvažují, že by se v začátku výkonu funkce při konzultacích 

střídaly (každá by byla k dosažení prezenčně jednou za 14 dní). Kromě toho se samozřejmě 

kdokoli kdykoli může na ombudsmanky obrátit písemně. Zvažují se také online konzultace. 

Veškeré podmínky a postupy se ještě budou průběžně optimalizovat.  

Dále probíhá debata ohledně nahrazování studentského ombudsmana po uplynutí dvouleté 

zkušební lhůty, která byla předem deklarována.  

E. Ehler se dotazem na konec ujišťuje, že jsou ombudsmanky schopny nabízet pomoc 

(intervence) i v cizím jazyce. Odpověď je kladná.  

Po odchodu navržených ombudsmanek následuje krátká rozprava. Členové AS konstatují, že 

se jedná o obtížný úkol. K navrženým kandidátkám nemají připomínky. 

4. Různé 

Probíhá debata o účasti v řádných a doplňujících volbách do AS PedF UK, které proběhnou 

v únoru a březnu. Informace je na hlavní stránce fakulty, vedoucí katedry byly opakovaně 

informováni během porad a byla jim zaslána i písemná informace. Studentští senátoři informují 

studenty. Padlo doporučení, aby studentští senátoři kontaktovali zástupce jednotlivých 

studentských oborových rad s žádostí o šíření povědomí o volbách mezi studenty.  

AS je informován o proběhlé Sociální komisi Velkého senátu ze dne 30. 1. 2023, kde se 

Studijní komise vyjadřovala k opatřením rektora, konkrétně o dobrovolnickém centru, které 

bude pravděpodobně propojeno s dobrovolnickými aktivitami fakulty. Dále se zrevidovalo 

opatření spolků o čerpání financí na různé akce. Akce celouniverzitního rozměru mohou žádat 

sociální komisi o příspěvek, ten je v řádu deseti tisíců Kč.  

 

V Praze, dne 31. 1. 2023 

Zapsala: Tereza Zídková 

Vidovala: Naďa Vondrová 


